
P r o t o k ó ł  nr  X/2015 

z obrad X sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  

która odbyła się w dniu  28 maja 2015r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 14:00. 
 

1. Otwarcie obrad X sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku Pan Tomasz Żabski mówiąc: 

„Otwieram obrady X sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  
 
Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski przywitał serdecznie: Państwa Radnych, Panów 
Burmistrzów, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, pracowników urzędu miasta i jednostek 
organizacyjnych jak również instytucji i firm z terenu miasta Kłodzka, przedstawicieli mediów oraz 
mieszkańców Kłodzka. 
 
2. Stwierdzenie ważności sesji. 

Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski stwierdził, iż w sesji uczestniczy 21 radnych w związku  
z tym wszystkie podejmowane decyzje będą prawomocne.  

 
Nie wniesiono propozycji zmian do porządku obrad, tak więc jego realizacja będzie przebiegała 
następująco: 
 
1. Otwarcie X sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
2. Stwierdzenie ważności sesji. 
3. Wybór sekretarzy sesji. 

4. Zatwierdzenie protokołu z IX sesji. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 
6. Ocena przygotowania miasta Kłodzka do sezonu turystycznego. 
7. Ocena stanu bezpieczeństwa w mieście. 
8. Sprawozdanie z funkcjonowania spółek – „Wodociągi Kłodzkie” Sp. z o.o. oraz Zakład 

Administracji Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej Kłodzko Sp. z o.o. w roku 2014. 

9. Informacja o stanie zasobu komunalnego oraz sytuacji mieszkaniowej w mieście Kłodzku. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy 

Miejskiej Kłodzko na lata 2015 – 2017, druk nr 54. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko 

na lata 2015 – 2025, druk nr 55. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2015 rok, 

druk nr 56. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Miasta Kłodzka, druk nr 57. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, druk nr 58. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Mecenas Kultury Kłodzkiej” za 2014 rok, druk  

nr 59. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Sponsor Sportu Kłodzkiego” za 2014 rok, druk  

nr 60. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Kłodzko do Porozumienia w sprawie 

przygotowania projektu  „Singletrack Glacensis”, druk nr 61. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi pana Karola Breguły na Burmistrza Miasta 

Kłodzko, druk nr 62. 
19. Interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wnioski i oświadczenia radnych. 
21. Sprawy różne. 
22. Zakończenie sesji. 
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3. Wybór sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodniczący Pan Tomasz Żabski zaproponował radną Panią Anetę 
Łosiewicz. Innych kandydatur nie zgłoszono. Pani radna wyraziła zgodę. Poddano kandydaturę 
pod głosowanie. 

Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. 
Radna Pani Aneta Łosiewicz została powołana na sekretarza obrad X sesji Rady Miejskiej  
w Kłodzku.  
 

4. Zatwierdzenie protokołu z IX sesji. 

Uwag do protokołu nie wniesiono przyjęto go jednogłośnie 21 głosami „za”. 
 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 1). 

Uwag i zapytań do sprawozdania nie wniesiono. 
 
6. Ocena przygotowania miasta Kłodzka do sezonu turystycznego (zał. nr 2). 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poinformował, iż stosowane materiały zostały Państwu 

radnym przedłożone, były również przedmiotem prac komisji, zapytał więc czy w związku z tym 
jakieś zapytania do tych informacji są ze strony Państwa radnych. 

 
Nie stwierdzono.  
 
7. Ocena stanu bezpieczeństwa w mieście (zał. nr 3). 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poinformował, iż w tym przypadku materiały również zostały 
przedłożone były także przedmiotem obrad na komisjach. 
 
Nie podjęto dyskusji w powyższym temacie.  
 

8. Sprawozdanie z funkcjonowania spółek – „Wodociągi Kłodzkie” Sp. z o.o. oraz Zakład 
Administracji Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej Kłodzko Sp. z o.o. w roku 2014 
(zał. nr 4). 

 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski wyjaśnił, że stosowne sprawozdania zostały Państwu radnym 

przedłożone, były również przedmiotem prac komisji. Na sali są prezesi jednej i drugiej spółki, tak 
więc jeżeli są ze strony Państwa radnych jakieś pytania to proszę bardzo. 
 
Pytań nie stwierdzono.   
 

9. Informacja o stanie zasobu komunalnego oraz sytuacji mieszkaniowej w mieście 
Kłodzku (zał. nr 5). 
 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poinformował, że powyższa informacja o została Państwu 
radnym przedłożona, zapytał więc czy są jakieś pytania ze strony Państwa radnych. 
 
Pytań nie stwierdzono.  
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla 
Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2015 – 2017, druk nr 54 (zał. nr 6). 

 
Zastępca Burmistrza Miasta Kłodzka Pan Wiesław Tracz zgłosił do powyższego projektu uchwały 

autopoprawkę, bowiem w podstawie prawnej do uchwały wkradł się błąd przy dacie ustawy  
o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, ta data powinna brzmieć „9 czerwca 2011 roku”,  
a nie „2012 r.” ten błąd powtórzony jest w uzasadnieniu – stąd prośba o wniesienie poprawki na 
rok 2011.   

Przewodniczący zapytał czy Pani Dyrektor OPS chciałaby jeszcze coś dodać do informacji, które 
przekazywała podczas komisji. 
 
Pani Dyrektor Jolanta Leszko wyraziła gotowość do udzielania odpowiedzi na ewentualne pytania 
ze strony radnych. 
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Zapytań nie stwierdzono. 

 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poprosił o przedstawienie opinii przez komisję I i III. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Tomasz Karolczak 
poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zawartego na druku nr 54.  
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radny Pan Jacek Kubicki 

poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 54.  
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie autopoprawki zgłoszonej 
przez Pana Burmistrza. 
Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Autopoprawkę przyjęto. 
 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2015 – 2017, druk nr 
54 wraz z autopoprawką. 
 
Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się- 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/55/2015 (zał. nr 7). 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miejskiej Kłodzko na lata 2015 – 2025, druk nr 55 (zał. nr 8). 
 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poprosił o przedstawienie opinii przez komisję I. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Tomasz Karolczak 
poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zawartego na druku nr 55.  
 
Uwag i zapytań do projektu uchwały nie wniesiono.  
 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2015 – 2025, druk nr 55. 
 
Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się- 0. 
Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/56/2015 (zał. nr 9). 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 
2015 rok, druk nr 56 (zał. nr 10). 
 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poprosił o przedstawienie opinii przez komisję I. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Tomasz Karolczak 
poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zawartego na druku nr 56.  
 
Uwag i zapytań do projektu uchwały nie wniesiono.  
 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie 
dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2015 rok, druk nr 56. 
 
Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się- 1. 
Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/57/2015 (zał. nr 11). 
 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gminy Miasta Kłodzka, druk nr 57 (zał. nr 12). 
 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poprosił o przedstawienie opinii przez komisję II. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 
Pan Jacek Banecki poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego 
się na druku nr 57.  
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Zastępca Burmistrza Miasta Kłodzka Pan Wiesław Tracz wyjaśnił, że projekt uchwały zawiera 

wnioski, które spływały od samych radnych na początku tej kadencji  można je streścić w paru 

punktach, a mianowicie: punkt 1. to jest kwestia uregulowania innego wywozu odpadów 
wielkogabarytowych, mamy z tym problem bowiem ten wywóz był prowadzony raz na kwartał  
w związku z czym jeżeli ktoś wynosił jakieś meble w sposób częstszy to pomiędzy wywozami 
szpeciło te miejsca, a szczególnie  najbardziej uczęszczane, trudno było czekać, że za dwa miesiące 
ktoś wywiezie ten odpad, trzeba było zlecać to oddzielnie, dlatego projekt  zmiany przewiduje, że 
wywóz będzie odbywał się - zgodnie z sugestiami radnych - raz w miesiącu. 

Druga zmiana to jest regulacja spraw związanych z odpadami zielonymi dlatego, że w zasadzie ta 
sprawa nie była uregulowana. Wprowadza się propozycję takiej zamiany, aby w sezonie od 
kwietnia do listopada wywóz odbywał się raz w tygodniu oczywiście w ramach tych opłat, które  na 
dzień dzisiejszy są przewidywane.  
Trzecia zmiana to wzmocnienie procesu segregacji odpadów dlatego, że w tej chwili segregacja 
przebiega tylko i wyłącznie u źródła, natomiast jest problem z turystami i z tymi mieszkańcami, 

którzy mieszkają w ścisłym centrum dlatego, że tak naprawdę obecne miejsca do przyjmowania 
odpadów nie były przygotowane do segregacji w związku z tym proponujemy oprócz PSZOK-u, 
wprowadzenie dodatkowych punktów ognisk – dzwonów, gdzie będzie można prowadzić segregację 
także w obrębie samego miasta. W trakcie prac komisji zgłaszano pewne uwagi - jaki to będzie 
miało wpływ na deklarację samych mieszkańców, ale ma to tylko i wyłącznie znaczenie 

wzmacniające samą segregację odpadów dlatego, że nie mamy możliwości w centrum kontroli  
w jaki sposób kto tą gospodarkę odpadami prowadzi. Jest to pierwsza zmiana, system nadal będzie 

obserwowany, współpracujemy z firmą i jeżeli jakieś zmiany pojawią się jeszcze na przestrzeni 
następnych miesięcy, a może wystąpić taka okoliczność, będziemy wówczas wnosić kolejne 
modyfikacje do systemu, nie miej jednak trzeba robić to ostrożnie dlatego ta pierwsza zmiana 
rozwiązuje najważniejsze problemy.  
 
Radny Pan Lech Surówka: 
„Szanowni Państwo 

w punkcie 7 tegoż regulaminu w § 11 jest nowa wersja § 11 ust. 2 właściciel nieruchomości 
zobowiązany jest udostępnić pojemniki lub worki przeznaczone do zbierania odpadów komunalnych 
na czas odbierania tych odpadów w miejsce umożliwiające swobodny do nich dojazd  myślę, że jest 

tu jest troszeczkę nadinterpretacja przez użycie słowa „swobodny” bo nasza wspólnota toczy ciągłe 
walki z odbierającymi śmieci bo oni odbierają godzina: szósta - siódma  kiedy wszystkie parkingi 
zastawione są pojazdami prywatnymi mieszkańców i przy użyciu słowa „swobodny dojazd” 
obawiam się, że będzie sytuacja taka, że pan nam zostawi śmieci, jak nam się to już zdarzało 
wielokrotnie, bo nie mógł dojechać do pojemnika.” 

 

Pan Wiceburmistrz Wiesław Tracz wyjaśnił, że rozmawiał na ten temat z szefem firmy także to są 
już sprawy szczegółowe, natomiast zapis prawny nigdy nie rozwiąże nam szczegółowych 
problemów występujących w trakcie realizacji zadania, uwzględniamy te uwagi, które także padały 
na komisji, dlatego też na ten temat była prowadzona rozmowa, padły obietnice, że nie powinno 
stanowić to problemu. Natomiast jeżeli gdzieś będą wynikać takie sytuacje to będziemy reagować 
na bieżąco, po prostu należy regulować sprawy związane z umiejscowieniem poszczególnych 
pojemników. Do tego przystąpiono i problem rozwiązywany jest miejsce po miejscu.  

 
Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono.  
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miasta Kłodzka, 
druk nr 57. 
Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się- 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/58/2015 (zał. nr 13). 
 

 
14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, druk nr 58 
(zał. nr 14). 
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poprosił o przedstawienie opinii przez komisję II. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego radny 

Pan Jacek Banecki poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały znajdującego 

się na druku nr 58.  
 
Uwag i zapytań do projektu uchwały zawartego na druku nr 58 nie wniesiono. 
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 
za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
druk nr 58. 
 
Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się- 0. 
Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/59/2015 (zał. nr 15). 

 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Mecenas Kultury Kłodzkiej” za 2014 rok, 
druk nr 59 (zał. nr 16). 
 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poprosił o przedstawienie opinii przez komisję IV. 
 

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Damian Ślak poinformował o pozytywnej 
opinii komisji do projektu uchwały na druku nr 59.  
 
Uwag i zapytań do projektu uchwały zawartego na druku nr 59 nie wniesiono. 
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie nadania 
tytułu „Mecenas Kultury Kłodzkiej” za 2014 rok, druk nr 59. 

 
Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się- 0. 
Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/60/2015 (zał. nr 17). 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Sponsor Sportu Kłodzkiego” za 2014 
rok, druk nr 60 (zał. nr 18). 
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poprosił o przedstawienie opinii przez komisję III. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radny Pan Jacek Kubicki 
poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały na druku nr 60.  
 
Uwag i zapytań do projektu uchwały zawartego na druku nr 60 nie wniesiono. 
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie nadania 
tytułu „Sponsor Sportu Kłodzkiego” za 2014 rok, druk nr 60. 

 
Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się- 0. 
Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/61/2015 (zał. nr 19). 
 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Kłodzko do Porozumienia 
w sprawie przygotowania projektu  „Singletrack Glacensis”, druk nr 61 (zał. nr 20). 
 
Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko zgłosił dwie autopoprawki do powyższego projektu uchwały, 
pierwsza dotyczy § 1 należy poprawić nazwę gmina na:  Gminy Miejskiej Kłodzko, a nie jak jest  

w projekcie Gminy Kłodzko oraz w uzasadnieniu do tej uchwały w akapicie drugim pierwsze zdanie 
w nazwie projektu należy wykreślić literę „g” było Signgletrack, powinno być Singletrack.  
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poprosił o przedstawienie opinii przez komisję I i III. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan Tomasz Karolczak 
poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały zawartego na druku nr 61.  

 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radny Pan Jacek Kubicki 
poinformował o pozytywnej opinii komisji do projektu uchwały na druku nr 61.  
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Radna Pani Zdzisława Górska wyraziła zadowolenie, że taki projekt powstanie, pyta tylko w jakim 

czasie będzie to zrealizowane, czy doczeka się finału jeszcze w tej kadencji. Pani radna nadmieniła, 

że już dwie kadencje temu, jak startowała na radną jej punktem wyborczym było stworzenie 
infrastruktury pod ścieżki rowerowe na co można było pozyskać środki unijne.  
 
Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko wyjaśnił, że nie wiadomo jeszcze czy gminy otrzymają 
dofinansowanie, projekt będzie transgraniczny z dużą ilością partnerów po stronie polskiej  
i czeskiej co oczywiście daje możliwość  sądzić, że ten projekt wysoce prawdopodobnie otrzyma 

dofinansowanie. W tej chwili jest etap wyznaczania elementów infrastruktury w mieście, które 
można byłoby w tym projekcie ująć, są to m.in. parkingi dla samochodów jak i dla rowerów. Trwa 
etap podpisywania porozumienia co do szczegółów technicznych ujętych w projekcie, prace z 
wszystkimi partnerami potrwają dwa - trzy miesiące. Na chwilę obecną partnerem wiodącym w tym 
projekcie ma być strona czeska, ale może zaistnieć jeszcze taka sytuacja, że partnerem wiodącym 
w tym projekcie będzie Gmina Miejska Kłodzko.   

 
Radna Pani Zdzisława Górska poprosiła w imieniu swoich dzieci, wnuków i prawnuków aby robić 
wszystko bowiem w Kłodzku nam naprawdę tego brakuje.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie autopoprawkę zgłoszoną przez Pana 

Burmistrza. 
Głosowanie: za – 21 jednogłośnie. Autopoprawki przyjęto. 
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie 
przystąpienia Gminy Miejskiej Kłodzko do Porozumienia w sprawie przygotowania projektu  
„Singletrack Glacensis”, druk nr 61. 
 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się- 0. 
Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/62/2015 (zał. nr 21). 
 

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi pana Karola Breguły na Burmistrza 
Miasta Kłodzko, druk nr 62 (zał. nr 22). 
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poinformował, że projekt został przygotowany, a skarga 
rozpatrzona przez Komisję Rewizyjną, stąd prośba do Pana Przewodniczącego Komisji  

o przybliżenie tej kwestii.  

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Adam Kwas wyjaśnił, że były dwie skargi na Burmistrza 
Miasta Kłodzka w zakresie naruszenia prawa ustawy o dostępie do informacji publicznej. 
Rozpatrywana skarga dotyczy sprawy przed sądem administracyjnym, skargę złożył w imieniu 
stowarzyszenia „Jawność” Pan Karol Breguła. Chodziło o to, że Burmistrz Miasta Kłodzka odmówił 
udzielenia informacji publicznej na wstępie, na wniosek mieszkańca Kłodzka - Prezesa 
Stowarzyszenia Ruch Pokrzywdzonych w Kłodzku dotyczącej udzielenia informacji tzw. 

przetworzonej, mianowicie chodziło o wykazanie wydatków na promocję i ogłoszenia w prasie  
w latach 2012 – 2013. Burmistrz Miasta Kłodzka w pierwszym piśmie stwierdził, iż owa informacja 
dostępna jest w budżecie miasta Kłodzka, który jest dokumentem jawnym dostępnym w Biuletynie 
Informacji Publicznej. Ponownym ruchem, po odmowie udzielenia informacji, było pismo 
skierowane do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu przez Stowarzyszenie „Ruch 
Pokrzywdzonych” bowiem owo stowarzyszenie uznało, że burmistrz Kłodzka zobowiązany jest takiej 
informacji udzielić mimo, że jest to informacja przetworzona wymagająca kalkulacji i obliczeń.  

W rezultacie sąd orzekł naruszenie prawa przez Burmistrza Miasta Kłodzka tzn. że burmistrz  
w terminie nie udzielił informacji gdyż taką informację sąd nakazał udzielić i sam burmistrz później 

udzielił jej po złożeniu pozwu do Sądu Administracyjnego przez Stowarzyszenie „Ruch 
Pokrzywdzonych”. W tym stanie rzeczy Wojewódzki Sąd Administracyjny orzekł, iż umarza 
postępowanie w zakresie obowiązku udzielenia informacji, bowiem taka informacja została 
udzielona. Wyrok w tej sprawie został opublikowany na stronach internetowych z czego skorzystał 

Pan Karol Breguła i stowarzyszenie „Jawność” wnosząc do Burmistrza Kłodzka o ukaranie winnych 
naruszenia prawa. Odzyskanie poniesionych kosztów na prowadzenie sprawy przed Wojewódzkim 
Sądem Administracyjnym i wszczęcie postępowania dyscyplinarnego wobec winnych zaistniałych 
naruszeń. Oczywiście w ostateczności Stowarzyszanie „Jawność” wnosiło również o to żeby 
zapobiec sytuacjom łamania ustawy o dostępie informacji publicznej w przyszłości i żeby po prostu 
takie fakty nie miały miejsca. W tym stanie rzeczy Komisja Rewizyjna zobowiązana była 
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odpowiedzieć na skargę. W konkluzji rada stwierdza, że: w przedmiocie wyroku Sądu 

Administracyjnego we Wrocławiu sygn. akt: IV SAB/Wr 37/14 informacja publiczna, w zakresie 

objętym przedmiotową skargą, została udzielona w toku postępowania sądowego toczącego się 
przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym we Wrocławiu, a koszty postępowania sądowego 
zostały skarżącemu czyli Stowarzyszeniu Ruch Pokrzywdzonych zwrócone.  
Odnośnie żądania ustalenia ostatecznych kosztów urzędu podnieść należy, iż są one niemożliwe do 
indywidualnego oszacowania w odniesieniu do wskazanych wyżej spraw z uwagi na fakt, że 
zarówno koszty obsługi prawnej, a także koszty osobowe w ww. sprawach, związane były  

z kompleksową obsługą prawną urzędu i nie stanowiły odrębnego zlecenia, wycenionego  
i zapłaconego w sposób indywidualny.  
Radny Pan Adam Kwas odczytał: 

§ 2. Rada Miejska w Kłodzku zobowiązuje Burmistrza do zapoznania pracowników Urzędu Miasta  
z ww. skargą oraz orzeczeniem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w sprawie Stowarzyszenia 
Ruch Pokrzywdzonych w Kłodzku p-ko Burmistrzowi Miasta Kłodzka sygn. akt IV SAB/Wr 37/14  
i zwrócenie uwagi na obowiązek w zakresie terminowego udzielania informacji publicznej oraz 
przestrzegania terminów ustawowych przy załatwianiu spraw z zakresu dostępu do informacji 
publicznej, w celu usunięcia naruszeń prawa, a także zapobieżeniu powstawaniu takich naruszeń  

w przyszłości. 
§ 3. W przedmiocie żądania ustalenia winnych naruszeń i wszczęcia wobec nich postępowania 

dyscyplinarnego należy wskazać, iż dysponentem informacji publicznej jest Burmistrz i to na nim 
spoczywa odpowiedzialność w zakresie udzielenia informacji publicznej, bądź też odmowy jej 
udzielenia. Jednakże, z uwagi na fakt, iż w obu wskazanych sprawach, dysponentem 
przedmiotowych informacji był Burmistrz poprzedniej kadencji, a nie kadencji obecnej, a aktualnie 
nie pozostaje on pracownikiem Urzędu Miasta ani jednostek mu podległych, niemożliwym jest 

pociągnięcie  go do odpowiedzialności dyscyplinarnej.   
§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta Kłodzka. 

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Radny Pan Adam Kwas dodał,  że w ostatnim czasie przez byłego burmistrza bądź odmawiano 
udzielenia informacji bądź z reguły nie odpowiadano na wnioski w związku z tym, że czuwa nad 
tym Stowarzyszenie „Jawność” postanowiono w ten sposób zakończyć jedną skargę. Druga skarga 

dotyczy prawdopodobnie sprawy, w której w tej chwili nie ma jeszcze pełnego rozeznania, bowiem 
sprawa jest w kasacji. Po wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego została złożona kasacja 
do Naczelnego Sądu Administracyjnego i ta sprawa jest w toku. Podobna sprawa o podobnej treści 
w tej chwili trwa korespondencja z kancelarią prawną, która prawdopodobnie prowadzi tą kasację  
w związku z tym nie można odpowiedzieć na drugą skargę. Natomiast jeżeli chodzi o skargę, której 

przedmiotem jest uchwała, sprawę komisja uważa za zakończoną i uchwała zostanie doręczona 

Panu Bregule w trybie zgodnym z prawem jeżeli oczywiście Wysoka Rada ją uchwali o co Pan radny 
Adam Kwas prosi. 
 

Radny Pan Stanisław Ferenc zwrócił uwagę, że jeżeli czyta się skargę to się czyta jaką uchwałę 
się podejmuje czy skarga jest zasadna czy niezasadna.  
 

Radny Pan Adam Kwas wyjaśnił, że w części skargę uznano za zasadną w zakresie dotyczącym 
naruszenia prawa i terminu udzielenia informacji, natomiast w pozostałych wnioskach skarga 
została uznana za niezasadną, przeczytane zostały odnośne akapity uchwały dotyczące uznania 
skargi za niezasadną.  
 

Radny Pan Stanisław Ferenc wniósł jasno, że jeżeli się odczytuje uchwałę to zaznacza się czy jest 
zasadna czy niezasadna. Pan radny podziękował Panu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej za 
bardzo szczegółowe wyjaśnienie na czym rzecz polega ale radni muszą wiedzieć,  
a przede wszystkim zebrani mieszkańcy Kłodzka, nad czym głosujemy i w jakim zakresie.  

 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski postanowił odnieść się do samego clou uchwały otóż być 
może Pan Przewodniczący nie zbyt klarownie podkreślił, iż jest to skarga dotycząca postępowania 
Burmistrza Miasta Kłodzka w poprzedniej kadencji i zakończyła się również wyrokiem Sądu 
Administracyjnego w trakcie trwania poprzedniej kadencji, natomiast skarga Pana Karola Breguły 
wpłynęła już w aktualnej kadencji w związku z tym następuje taka sytuacja, że w obecnej kadencji 
ocenia postępowanie w trakcie poprzedniej kadencji. W związku z tym nie mogąc wprost pociągnąć 

do odpowiedzialności byłego burmistrza czy wskazać, że on jest winny zaniedbań rada wskazała, że 
co do samego zdarzenia skarga jest zasadna natomiast co do odpowiedzialności jest ona 
niemożliwa do zrealizowania w sensie zasadności. 



 8 

 

Radny Pan Stanisław Ferenc dodał, że jeżeli w tym układzie zapada orzeczenie prawomocnego 

sądu, my próbujemy debatować nad orzeczeniami, które zapadły, dla Pana radnego to jest 
nadinterpretacja prawa, rozumie że Pan miał prawo złożyć taką skargę, ale uważa, że wyroki są 
jednoznaczne i jako rada wkraczamy w kompetencje i w niezawisłość sądów.  
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski zgodził się z Panem radnym, że wyroki sądów należy 
przyjmować i tutaj kwestią nie jest wyrok sądu czy jest zasadne czy nie tylko to czy skarga Pana 

Karola Breguły oparta właśnie o ten wyrok jest zasadna czy też nie. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi Pana Karola Breguły na Burmistrza Miasta Kłodzko, druk nr 62. 
 
Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się- 2. 
Uchwała została podjęta i otrzymała nr X/63/2015 (zał. nr 23). 
 

 
19. Interpelacje i zapytania radnych. 

 
Sekretarz obrad radna Pani Aneta Łosiewicz odczytała interpelacje jakie wpłynęły pomiędzy 
sesjami: 

 Interpelację z dnia 14 maja 2015 roku radnej Pani Zdzisławy Woźniak - Krupskiej (zał. nr 24).  

 Odpowiedź Burmistrza Miasta Kłodzka WO.II.0003.13.2015 z dnia 26 maja 2015  na 

interpelację radnej Pani Zdzisławy Woźniak - Krupskiej (zał. nr 25).  

 Interpelację z dnia 18 maja 2015 roku radnej Pani Zdzisławy Woźniak - Krupskiej (zał. nr 26).  

 Interpelację z dnia 18 maja 2015 roku radnej Pani Zdzisławy Woźniak - Krupskiej (zał. nr 27).  

 

Radny Pan Stanisław Ferenc ponowił kwestie dotyczącą naprawy dwóch ławek w Parku Wojsk 
Górskich.  
 
Wiceprzewodniczący Pan Zdzisław Duda poruszył problem ul. Wojska Polskiego i remontów 
nawierzchni w okolicach fontanny, gdzie kostka ciągle odpada, powodem może być  przeciekająca 
fontanna stwierdził, iż należy znaleźć jakieś stałe rozwiązanie bowiem denerwuje to mieszkańców.  
Kolejna prośba to zorganizowanie placu zabaw w centrum miasta. 

 
Radny Pan Lech Surówka: 

„Jak wyglądają prace nad nowym regulaminem urzędu miasta, a szczególnie interesuje mnie czy 

będzie wprowadzony jeden dzień pracy popołudniowej w urzędzie, Pani Sekretarz mówiła na 
poprzedniej sesji, że nad tym pracuje. Panie Burmistrzu co z moim odcinkiem do marszu na 
Objazdowej, który ma połączyć trasę do Galerii i wzdłuż osiedla, gdzie ludzie chodzą z tymi dwoma 
kijkami i pytanie trzecie to raczej do Pana prezesa: Panie Prezesie chodzi po mieście nowa plotka, 
że jest pęknięta niecka naszego basenu, czy to prawda?. „Skończyłem”. 
 

Radny Pan Tadeusz Kmiecik odczytał następujące oświadczenie: 
„Na kwietniowym posiedzeniu Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego 

poświeconym bezrobociu w Kłodzku wziął udział Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pan Krzysztof 

Bolisęga, który przedstawił stan bezrobocia w mieście i powiecie oraz zapowiedział działania na 
rzecz zminimalizowania tego niekorzystnego dla miasta trendu. Dobrze się stało, że PUP pomagając 
zainteresowanym w znalezieniu pracy przyczynia się do poprawy życia wielu rodzinom, ale to jest 
kropla w morzu, ponieważ nasze możliwości obniżenia bezrobocia są znikome. Dlatego informacja o 
stanie bezrobocia z posiedzenia Komisji Obywatelskiej miała być przełożona na sesje rady miasta 

nie po to żeby PUP usprawiedliwiał się ze swojej działalności, lecz dla szukania sposobu rozwiązania 
nabrzmiałego problemu.  

Niestety, pomimo zaplanowania takiej debaty nie zaproszono Dyrektora PUP, a temat nie 
został podjęty. Dlaczego uciekamy od nurtującej mieszkańców sprawy. A sięgając pamięcią do 
minionych lat pytamy, gdzie się podziały dające zatrudnienie kopalnia węgla kamiennego w Nowej 
Rudzie, fabryki włókiennicze w Kudowie, Ołdrzychowicach i Krosnowicach, huty szkła w Szczytnej  
i Dusznikach oraz dziesiątki innych fabryk i zakładów pracy.  
Likwidację majątku nie można tłumaczyć transformacją ustrojową, bo taką przeprowadzono też za 
miedzą w Czechach. Dlaczego tam nie zrujnowano dorobku minionych pokoleń.  
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 Nasz powiat był uprzemysłowiony i prawie samowystarczalny, a miasto tętniło pełnią życia. 

W minionych latach koniunktury gospodarczej miasto liczyło 33 tys. mieszkańców, a dzisiaj mamy 

zameldowanych 27 tys. Opuściło nas 6 tys., ale to nie koniec ucieczki. Z ostatnich sondaży 
przeprowadzonych przez tygodnik NEWSWEEK dowiadujemy się ze 1 200 tys. rodaków do 35 roku 
życia przygotowuje się na wyjazd do Wielkiej Brytanii, Niemiec, Holandii i Norwegii. Według 
rankingów przeprowadzonych przez ten sam tygodnik w artykule pt. „Najlepiej żyje się – dzieli nas 
przepaść”. W roku 2015 znajdujemy się w trzeciej setce, czyli zaścianku biedy na świecie. Czas jest 
gorący i nie cierpiący zwłoki. Nie można na to bezczynnie patrzeć i potakiwać władzy. Uważam, że 

nadszedł czas, żeby w trybie pilnym podejmować konkretne działania i nie dopuścić do dalszej 
degradacji życia w gminach naszego powiatu. A początek takiej akcji można było zainicjować na 
sesji rady miasta.  
 Szkoda, że na minionej sesji nie dano nam szansy, żeby wspólnie z Powiatowym Urzędem 
Pracy przedstawić wnioski na rozwiązanie wszechogarniającego nas bezrobocia. Przedłożone 
oświadczenie składam dla przypomnienia co nas spotkało i na co w przyszłości możemy liczyć.” 

 
Zastępca Burmistrza Pa Wiesław Tracz odpowiadając na poszczególne pytania przyznał rację 
Panu radnemu Stanisławowi Ferencowi odnośnie Parku Wojsk Górskich to jest miejsce, które 
wymaga nie tylko natychmiastowej interwencji w uporządkowaniu ławek czy koszy na śmieci, ale  
jest to także problem głębszy, jest to jedno z tych miejsc, które wymaga interwencji w następnych 

latach.  Z pewnością będzie to jedna z propozycji dotyczących inwestycji w trakcie tej kadencji. 
Zostanie przygotowana lista inwestycji i miejsc, w które należy zaingerować przy znalezieniu 

odpowiednich środków finansowych. Na dzień dzisiejszy Pan Burmistrz obiecał, że problem ławek 
będzie załatwiony i to jak najszybciej. Faktycznie jest to miejsce, które wymaga interwencji, 
jednym z pomysłów jest urządzenie parku o trochę innym charakterze aniżeli te, które dotychczas 
były realizowane. Ma to być miejsce nie tylko połączone z osiedlem, ale aktywnej rekreacji dla 
mieszkańców: place zabaw, siłownie zewnętrzne, tereny do spacerów wypoczynku dla osób 
starszych.  
Odnośnie organizacji nowych placów zabaw Pan Burmistrz poinformował, że są typowane miejsca  

w rejonie całego miasta na zorganizowanie placów zabaw, realizacja możliwa byłaby w ramach 
współpracy polsko – czeskiej. Zostałyby zaprojektowane kompleksy zespołowe, a więc place zabaw 
dla dzieci, a także miejsca rozrywki dla dorosłych czyli siłownie zewnętrzne, stoły do tenisa, 
szachownice - takiego typu pomysły, które zachęcałyby mieszkańców do czynnego wypoczynku. Na 
stadionie w rejonie OSiR tego typu rozwiązanie już zostało zastosowane, trzeba wychodzić do ludzi 
i właśnie w rejonie Parku Przyjaźni mogłyby powstać podobne rozwiązania.  

 
Jeżeli chodzi o pytanie dotyczące ul. Wojska Polskiego to tu problem jest znacznie głębszy, Pan 

Burmistrz W. Tracz wyjaśnił, że niestety i tego problemu nie da się rozwiązać w łatwy sposób, bez 
poniesienia znacznych wydatków. Problem tak naprawdę nie dotyczy i nie jest związany z fontanną, 
ludzie mogą odnosić takie wrażenie natomiast kłopot jest w wykonanej tam nawierzchni, która jest 
z drobnej kostki. Można to unaocznić na dalszym odcinku wzdłuż liceum mamy do czynienia z dużą 
kostką i nie ma tam problemu, natomiast na wcześniejszym odcinku jest drobna kostka i ona nie 

jest dostosowana do ruchu kołowego. Padały pomysły  dotyczące ograniczenia ruchu, to kończyło 
się jedną wielką awanturą dotyczącą tego, że prześladuje się czy dyskryminuje kupców miejskich. 
Należy brać pod uwagę wszystkie czynniki, a do problemu podjeść w sposób ostrożny. Prowadzone 
są rozmowy ze wszystkimi stronami i z pewnością  jakieś rozwiązania zostaną wypracowane takie, 
które będą satysfakcjonowały wszystkie strony, ale ten przytaczany przykład jest dowodem na to, 
że po prostu to miejsce nie jest dostosowane do ruchu kołowego i o ile jeszcze ta nawierzchnia 
zniesie pojazd osobowy to w momencie kiedy wjeżdża tam cięższy sprzęt, samochód ciężarowy  

o większym tonażu działają prawa fizyki i po prostu ta drobna kostka jest naruszana w momencie 
kiedy wjedzie następny pojazd jest wykruszana i ten proces będzie się powtarzał cyklicznie do 
momentu kiedy nie zastosuje się tam rozwiązania z większą kostką, która jest dostosowana do 
ruchu. Tak więc mamy wybór: albo zmienić nawierzchnię albo mimo wszystko ograniczyć na tym 
terenie ruch kołowy. . 
 

Obrady sesji opuścił radny Pan Leszek Rogalewski – godz. 14:45. 

 
Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko odniósł się do pytania dotyczącego niecki basenu. Najchętniej 

zaprosiłby Pana radnego do osobistego obejrzenia niecki basenu są dwa miejsca: brodzik i sauna 
pod tymi dwoma konstrukcjami cieknie, są pęknięcia na ścianach w tylnej części budynku, trzeba 
będzie się zastanowić nad zleceniem ekspertyzy, która wykaże czy tego typu uszkodzenia wynikają 
z tego, że po prostu budynek pracuje i jest to naturalne czy ewentualnie doszło do czegoś 
nieprzewidzianego co musi wyjaśnić po prostu specjalista.  
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Odnośnie ulicy objazdowej jest taka sytuacja, że w tym rejonie 6 ha zostało kupionych przez firmę, 

która zajmuje się budową jakby nie było marketów i galerii handlowych w tej chwili jesteśmy na 

etapie procedury wydawania kolejnej decyzji o warunkach zabudowy, jeżeli chodzi o sam chodnik  
i o ścieżkę to trzeba po prostu chwileczkę poczekać, albo zostanie to zrobione ze środków gminnym 
albo ewentualnie wykonane przez prywatnego inwestora.  
 
Pani Urszula Ślęzak – Markiewicz Sekretarz Gminy Miejskiej Kłodzko złożyła wyjaśnienia 
odnośnie pytania dotyczącego regulaminu pracy, otóż zostały przeprowadzone konsultacje wśród 

pracowników, projekt regulaminu pracy jest przygotowany, gotowy do wysłania celem uzgodnienia 
z właściwymi reprezentatywnymi związkami zawodowym. Chodzi tutaj o wydłużenie jednego dnia 
pracy jest to wtorek do godz. 17:00 i skrócony czas pracy w piątek, taka jest propozycja, nie 
wiemy co się wydarzy po uzgodnieniu ze związkami zawodowymi dlatego, że mamy tutaj do 
czynienia również z przepisami kodeksu pracy i zachowaniem odpowiednich norm w zakresie 
ewidencji czasu pracy, tak więc ta kwestia jest na ukończeniu. Związki zawodowe mają co najmniej 

30 dni na uzgodnienie tego regulaminu, wszystko co w administracji nie dzieje się pochopnie musi 
przejść pewne procedury. Jest prawdopodobieństwo, że ten czas pracy zostanie wdrożony  
w miesiącu sierpniu bądź we wrześniu, zakładając te dobre wiatry to jest szansa na datę 
sierpniową. Natomiast jeśli chodzi o reorganizację Pani Sekretarz wyjaśnił, że prace są w toku i jak 
będzie bliżej końca to również Państwo radni, a szczególnie pracownicy będą na bieżąco 

powiadamiani.  
 

Wiceprzewodniczący Pan Zdzisław Duda poprosił, aby przy budowie kolejnych galerii konsultować 
te kwestie z Niezależnym Związkiem Kupców Solidarność z Izbą Przemysłowo Handlową  
i Stowarzyszeniem, niepotrzebne są strajki i telewizja więc lepiej na tej fazie prowadzić dialog.  
 
Wiceprzewodniczący Pan Ryszard Wójcik zwrócił uwagę na fakt, aby przy zagospodarowywaniu 
Parku Wojsk Górskich pamiętać o tym, że był tam cmentarz, tak więc niezbędny jest plan 
sytuacyjny tego terenu.   

 
Zastępca Burmistrza Pan Wiesław Tracz wyjaśnił, że zwracano na to uwagę i wszelkie prace będą 
wykonywane tak, aby nie ingerować w te tereny, które były terenami cmentarnymi więc już na 
chwilę obecną jest brane to pod uwagę, natomiast w momencie kiedy będą zlecane projekty i będą 
już dokładnie wskazywane lokalizacje dodatkowo będzie to sprawdzane.  
 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski odniósł się do kwestii związanych z basenem, bowiem  
w ostatnim czasie pojawiła się w Kłodzku plotka jakoby basen został zamknięty przez sanepid  

i tutaj bardzo klarownie wyjaśniła to Pani Teresa Józefiak Dyrektor sanepidu kłodzkiego, która była 
na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej i wprost wyjaśniła, że to nie rolą sanepidu jest 
zamykanie czegokolwiek bo decyzja należy do zarządcy obiektu czy też właściciela obiektu.  
W przypadku kłodzkiego basenu nie było takiej sytuacji żeby sanepid cokolwiek zamykał. Pani 
dyrektor podkreśliła jeszcze jedną kwestię, która na pewno będzie dla Państwa radnych istotną  

w momencie kiedy będziemy pracowali nad budżetem na przyszły rok, bo wiemy, że basen nas 
sporo kosztuje, a zanosi się na to, że kosztów będzie więcej ze względu na potencjalną możliwość 
zmiany przepisów. Te wszystkie badania, które dotychczas są przeprowadzane przez sanepid -  
koszty tych badań ponosił sanepid, docelowo ma ty być przeniesione na właściciela obiektu, czyli 
tym samym koszty związane z badaniem jakości wody i itp. będziemy musieli ponieść jako gmina  
i jako właściciele basenu. 
 

Radny Pan Stanisław Ferenc wyjaśnił, że w Parku Wojsk Górski szczątki ciał zostały już dawno 
ekshumowane  tak bowiem wynika z dokumentacji, jak jest dokładnie nikt nie jest w stanie 
powiedzieć jedynie co się poniewierało to były  płyty pomnikowe.  
 
 
20. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Radny Pan Stanisław Ferenc poruszył problem boiska przy pływalni, kto nim zarządza i komu ma 
ono służyć, bowiem najistotniejsze jest to aby dzieci i młodzież w pełni mogły z niego  korzystać.  
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski odnosząc się do powyższego problemu wyjaśnił, że z tego co 
pamięta on pojawiał się już w poprzedniej kadencji i nie został rozwiązany, w tej chwili dostaliśmy 
go w spadku wraz z innymi kwestiami, które – tak najkrócej można nazwać – są totalnym 

bałaganem jeżeli chodzi o kompetencje i to co do kogo należy, kto tym zarządza i do kogo się 
zgłaszać. Musimy  teraz wypracować uporządkowanie pewnych kompetencji oczywiście  
z uwzględnieniem uwag, które po drodze są sygnalizowane.  
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21. Sprawy różne. 

 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poprosił Państwa radnych już tradycyjnie o sygnalizowanie 
gotowości na dyżury czerwcowe. Wracając  do uchwał podjętych na dzisiejszej sesji dotyczących 
mecenasów kultury i sponsorów sportu kłodzkiego, w trakcie posiedzeń komisji jak i również  
w toku dyskusji wydawało się, że będziemy mogli zorganizować specjalną uroczystą sesję, na 
której te tytuły byłyby wręczone i w założeniu byłoby to połączone jeszcze z kilkoma innymi tzw. 

przedsięwzięciami z podziękowaniami z uhonorowaniem niektórych osób czy instytucji ale okazało 
się, że jest to za krótki okres aby np. w obrębie oświaty pospinać te wszystkie rzeczy w związku  
z tym nastąpiła mała zmiana planów i tą sesję uroczystą planuje się na wrzesień, natomiast  tytuły 
sponsor i mecenas jeszcze wypracujemy czy wręczymy je w przyszłym miesiącu na regularnej sesji 
czy też na tej wrześniowej.  
Pan Przewodniczący przypomniał, że w tym roku jako rada mamy wyłonić ławników, od 1 czerwca 

na stronie internetowej urzędu będą umieszczone wszystkie dokumenty skierowane do kandydatów 
na ławników i do końca miesiąca czerwca jest czas na składanie tych kandydatur, natomiast rada 
ma termin do końca października na wybór ławników sądowych.  
Do rady miejskiej wpłynęły również życzenia z okazji 25-lecia samorządu, zostały one skierowane 
do Państwa radnych za pośrednictwem strony internetowej. 
 

Radna Pani Zdzisława Górska porosiła aby w rejonie ulicy Skośnej kosić trawę i krzaki 
przynajmniej dwa razy do roku, jest to na określonym odcinku, krzaki zasłaniają widoczność i są 
przy tym znaczne utrudnienia w ruchu w momencie mijania się dwóch samochodów. Pani radna 
prosi o interwencję u odpowiednich służb. 

Kolejna kwestia to poszukanie takich przepisów prawnych, aby podmioty prywatne dbały o swoje 
nieruchomości czy tereny przynależne, jest w mieście wiele takich „straszaków” i nic nie można   
z tym zrobić bowiem  są to własności prywatne.   
 

Radna Pani Zdzisława Woźniak – Krupska poruszyła kwestię wyjazdu z ul. Tumskiej na ul.  
Czeską, jest tam bardzo utrudniony wyjazd, wspólnota postawiła  tam słupki metalowe ale przy 
nich bez przerwy parkowane są auta. Mieszka tam osoba chora, którą trzeba znosić aż do ulicy 
bowiem wyjazd jest cały czas zastawiany, Pani radna prosi o zwrócenie uwagi na  ten problem. 
 

Zastępca Burmistrza Pan Wiesław Tracz odnośnie wykaszania traw poinformował, iż zostanie 
rozpoczęty proces wykaszania na drogach gdzie pobocza są zagrożone utratą widoczności poprzez 

wysoką trawę i rzeczywiście dwa razy do roku taką akcję trzeba będzie przeprowadzić, drogi są 

typowane, a ul. Skośna jeżeli w wykazie nie jest uwzględniona, po tej interwencji z pewnością 
będzie ujęta.  
Odnośnie wyjazdu z ul. Tumskiej na Czeską Pan Burmistrz poprosił o bezpośredni kontakt z Panią 
radną w celu uszczegółowienia tematu i tam gdzie będzie można pomóc z pewnością będzie 
reakcja. 
Ponadto w rejonie ulicy Czeskiej urząd ma do czynienia  z wieloma konfliktami, nie tylko pomiędzy 
samymi mieszkańcami, ale również pomiędzy mieszkańcami i podmiotami gospodarczymi. Nie są to 

problemy proste do rozwiązania, bowiem każdy ma sprzeczne interesy i każdy ma argumenty na 
poparcie swojego stanowiska. Nie mniej jednak powoli należy zmierzać do rozwiązania tych 
problemów, nie będzie to proste, bowiem zawsze  w jakiś sposób trzeba będzie pokrzywdzić jedną 
ze stron ponieważ nie ma tam rozwiązani takiego, które będzie satysfakcjonowało wszystkich. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Pan Zdzisław Duda złożył podziękowania dla dyrekcji muzeum i całej 
załogi za zorganizowanie wspaniałej imprezy Noc w Muzeum. 

 
Radny Pan Tomasz Karolczak zapytał Pana Burmistrza o następujące kwestie: bowiem  

w porządku obrad jest punkt 8. Sprawozdanie z funkcjonowania spółek – „Wodociągi Kłodzkie” Sp. 
z o.o. oraz Zakład Administracji Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej Kłodzko Sp. z o.o. w roku 
2014, o ile informacja z Wodociągów Kłodzkich została poprawnie zatytułowana „Informacja” i jest 
tutaj dosyć dużo danych jeżeli chodzi o finanse itd. o tyle z ZAMG mamy sprawozdanie  

z działalności. Nie ma tutaj ani jednej kwoty, ani jednej danej – Pan radny pyta jak ma się do tego 
odnieść. Podano ilości metrów na poddaszu i w piwnicach, które ma gmina, bardzo ciekawe dane 
ale radnych interesują trochę inne dane. Pyta więc  jak ma to rozumieć. 
 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski stwierdził, że to pytanie powinno być kierowane do 
przewodniczącego bowiem sam był inicjatorem tego punktu w miesiącu maju.  Sprawozdania 



 12 

finansowe spółki składają po zakończeniu roku, po zatwierdzeniu przez walne zgromadzenie i takie 

sprawozdanie w przypadku Wodociągów i ZAMG – u zostaną złożone po ich zatwierdzeniu przez 

walne, natomiast istotą tego punktu w miesiącu maju było sprawozdanie z działalności nie w formie 
finansowej tylko w formie zakresu, problemów czy też kwestii, które stoją przed spółkami. W toku 
dyskusji nie pojawiły się żadne pytania dlatego jeżeli są jakieś konkretne pytania dotyczące tego 
sprawozdania to proszę, natomiast co do sprawozdania finansowego w tym momencie trudno się 
do niego odnieść kiedy go radzie nie przedstawiono. 
 

Radny Pan Tomasz Karolczak powtórzył pytanie: wobec tego czemu ma to służyć, zaśmiecaniu 
skrzynki pocztowej. Wszyscy wiemy, niektórzy może nie, że sprawozdania spółek prawa 
handlowego są zatwierdzane i składane oraz jest udzielane absolutorium do końca czerwca, więc 

wydaje się, że koniec czerwca czy sesja lipcowa byłaby tą właściwą sesją, gdzie radni mieliby pełny 
obraz tego co się w spółkach dzieje oraz tego czy Pan Burmistrz udzielił absolutorium zarządowi  
i radzie nadzorczej obu jednostek. Może Pan Burmistrz powie w takim razie czy takie informacji juz 
ma. 
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski zapytał czy ma to potraktować jako formalny wniosek  

o wprowadzenie czegoś do porządku sesji czerwcowej bądź lipcowej. 
 

Radny Pan Tomasz Karolczak prosi o umieszczenie tego zagadnienia na sesji sierpniowej chyba 
że zdąży burmistrz do sesji czerwcowej bo to jest w tym momencie zasadne, kiedy Pan Burmistrz 
przedstawi informację o tym czy jest zadowolony z działalności zarządów i rad nadzorczych za 
poprzedni rok w obu spółkach.  
 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski zaproponował, aby na sesji czerwcowej lub sierpniowej – 
zostanie to uzgodnione z Panem burmistrzem - wprowadzić dodatkowy punkt dotyczący 
sprawozdania obu spółek, ale pod kątem finansowym. 
 
Radny Pan Tomasz Karolczak zaznaczył, że nie tylko pod kątem finansowym, tutaj rozmawiamy  
o sprawozdaniach również finansowych ale także z prac zarządu, rady nadzorczej oraz ewentualnie 
opinii biegłego. Kodeks spółek prawa handlowego jasno określa co powinno zawierać takie 

sprawozdanie i czym powinno być zakończone.  
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski złożył następującą propozycję, aby Pan radny sformułował 
swój wniosek w formie pisemnej określając co oczekiwałby w sprawozdaniu w miesiącu czerwcu 
bądź w miesiącu sierpniu w zależności od tego kiedy te sprawozdania będą  gotowe i wówczas 

przedłożymy to radzie do rozpatrzenia – czy to jest do zaakceptowania pyta Pan Przewodniczący. 

 
Radny Pan Tomasz Karolczak potwierdził, że powyższa propozycja jest do zaakceptowania.  

 

Radny Pan Stanisław Ferenc wyraził zadowolenie z obecności na sesji prezesa Spółdzielni 
Mieszkaniowej, wierzy mocno w to, że czasem zaowocuje to współpracą między burmistrzem, 
bowiem zawsze oddzielano co miasta, a co spółdzielcze. Obecność Pana Prezesa da możliwość 
nawiązania współpracy – choćby przeprojektowanie tych parkingów.  
 
Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko w kontekście wypowiedzi radnego Pana Tomasza Karolczaka 
poprosił, aby wskazany termin był w sierpniu bowiem wówczas będzie możliwość dobrego, 

dokładnego przygotowania się, walne zebrania w jednej i w drugiej spółce jeszcze się nie odbyły 
więc sierpniowa data, jeżeli rada wyraziłby zgodę, byłaby bardziej odpowiednia, a co do współpracy 
ze Spółdzielnią Mieszkaniową Pan Burmistrz ze swojej strony może powiedzieć, że układa się ona 
dość dobrze, spotkania są bieżące w tym momencie Pan burmistrz podpisał przetarg na 
dokumentację techniczną m.in. budowy parkingu przy ul. Spółdzielczej dzieje się to wszystko  
w porozumieniu i w uzgodnieniach z władzami spółdzielni.  

 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poinformował, iż o zabranie głosu prosiła Pani Weronika 
Cykowska, wszyscy Państwo radni temat znają, natomiast  Pan Przewodniczący przychylił się do 
tego, aby Pani Weronika Cykowska zabrała głos przy czym jest jedno zastrzeżenie, zgodnie ze 
statutem na wypowiedź jest 5 minut i prosi, aby w 5 minutach zawrzeć zarówno treść wypowiedzi 
jak i pytanie, po upływie tych pięciu minut Pan Przewodniczący niestety będzie zmuszony odebrać 
głos.  
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Głos zabrała Pani Weronika Cykowska: 

„Proszę Wysokiej Rady, kiedy mam przemawiać tutaj, a skończyło się 40 lat walki mojej w sprawie 
nabycia mieszkania. Nie mogłam wykupić ani za mienie, ani za gotówkę. W latach 90-tych kiedy 
władzę objął Pan Wójcik wtedy mogłam wykupić mieszkanie i za mienie i za gotówkę, ponieważ 

mienie moje ciągle gdzieś przepadało i ja widzę, że coś się dzieje, a zależało mi bardzo żeby już 
nabyć to mieszkanie i zamienić na wielkie miasto żeby syn mógł studiować i mamę miał  na 
miejscu, a nie dojeżdżał na soboty i niedziele głodny chłodny i wynajmował mieszkanie, a więc 
trzeba było prowadzić dwa domy. Pan Wójcik, dlatego opuścił krzesło, jestem ofiarą Pana Wójcika. 
W latach 90-tych nie mógł, nie chciał, ale wtedy był burmistrzem, kiedy został zastępcą burmistrza 
znalazłam się po raz pierwszy na spotkaniu z Burmistrzem Szpytmą, Pan Wójcik mnie przedstawił, 
przedstawił moją sprawę, że wtedy była polityczna, ale teraz nie jest polityczna i my obaj tę 

sprawę możemy naprawić, a więc zabrać z jednego pokoju Pana Owczarka i sprzedać całe 
mieszkanie, bo przed tym Pan Lipski Burmistrz dokooptował mi dwa pokoje w umowie przyjęłam  
i podpisałam, że przyjmuję pokój z kuchnią i łazienką, ponieważ te dwa pomieszczenia były tak 
zgnite po Panu Jastrzębskim on dostał mieszkanie piękne, ładne i od razu wykupił, a wiec ZAMG 
zaczął przeprowadzać remont ….. 
 

Przewodniczący Pan Tomasz Żabski: Pani Weroniko pozwoli Pani, że wejdę w słowo, liczy się Pani 
czas, a nie zadaje Pani żadnego pytania. 

 
Pani Weronika Cykowska : jeśli nie wolno mi mówić to  dziękuję. 

 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski: Pani Weroniko całą sprawę wszyscy znają proszę zadać 
pytanie. 
 
Pani Weronika Cykowska: przepraszam ci radni nic nie wiedzą, nic nie wiedzą o mojej sprawie 
zawdzięczając, że ja nie mogłam wykupić tego mieszkania i prowadziłam dwa domy syn na sobotę 

niedzielę dojeżdżał zmarznięty głodny, a studiował trzy fakultety, dawał sobie radę doskonale. 
Przed śmiercią w lutym ma operację przywozi mi indeks: mamusiu przywiozłem Ci pięć piątek 
myślisz, że ja tam we Wrocławiu bradziaże, nie mam czasu, ja muszę się dostać do dobrego 
promotora, który mnie przyjmie bo mi zależy robić doktorat u dobrego promotora… 
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski: Pani Weroniko jeszcze raz muszę wejść w słowo, czy Pani 

mnie słyszy,  proszę zadać pytanie. 
 

Pani Weronika Cykowska: mnie chodzi o co, ponieważ Pan Lipski dokooptował mi dwa pokoje …. 
 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski:Pani Weroniko proszę nie opowiadać historii bo wszyscy ją 
znają, proszę zadać pytanie. 
 

Pani Weronika Cykowska: przepraszam, znikła kuchnia, znikła łazienka, a płacę za dwa 
mieszkania i mimo, że płacę 812 zł co miesiąc tyle ile mam nauczycielskiej emerytury to tyle płacę 
za mieszkanie, a kiedy podpisywałam umowę przyniosła mi Pani Kinga Bałszczyk przeczytała 
gotową tu Pani podpisze i będzie Pani płacić 1000 zł wiedząc o tym, że ja nie mam 1000 zł. Pytam 
dlaczego płacę 1000 zł. Pan Wójcik dzwonił do ZAMG-u, dosyć długo rozmawiał, położył słuchawkę, 
więc ile płacę Panie Burmistrzu. 
 

Wiceprzewodniczący Pan Zdzisław Duda zapytał Pana Burmistrza jakie są możliwości prawne do 
rozwiązania sprawy Pani Weroniki Cykowskiej. 
 
Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko wyjaśnił, że sprawa Pani Weroniki Cykowskiej jest mu dobrze 
znana wcześniej jako radnemu i teraz już jako burmistrzowi,  wszyscy wiemy jaka jest jedyna 
forma rozwiązania tej sytuacji. 

 
Przewodniczący Pan Tomasz Żabski poprosił aby Pani Weronika przestała mówić i posłuchała co 
inni mają do powiedzenia. 
 
Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chce zabrać głos. 
 
Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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22. Zakończenie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Pan Tomasz Żabski zamknął obrady mówiąc: „Zamykam obrady X sesji 
Rady Miejskiej  w Kłodzku”.   
 

Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 15:50. 
 

Protokół sporządziła:  

Barbara Gargasz 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 
 
            Tomasz Żabski 
 

 

 

 


